
 

 

  

 

 

 

 

Beantwoording schriftelijke vragen artikel 47 
Reglement van Orde 
 

 

Kenmerk van de vraag : 22-20 

Datum indienen vraag : 9 augustus 2022 

Naam vraagsteller : Dhr. A.G. van Dijk (FVD) 

Portefeuillehouder : Mevr. L. van der Tuin-Kuipers 

Ambtenaar : Dhr. J. Melessen 

Datum akkoord college : 30 augustus 2022 

Zaaknummer : Z2022-02799 

 

 

Underwerp 

Transitievisie Warmte 

 

Op 9 augustus heeft de FVD-fractie schriftelijke vragen gesteld over de uitvoering van de 

Transitievisie Warmte. Hieronder vindt u de vragen en de reactie van het college:  

 

Ynlieding 

De gemeente Achtkarspelen is voornemens om de gemeente gasvrij te maken. 

 

Fragen 

1. Wanneer moet volgens het college de gemeente Achtkarspelen gasvrij zijn? 

2. Worden de inwoners van Achtkarspelen tijdig geïnformeerd over de transitie die zij moeten 

ondergaan op het gebied van hun warmtevoorziening?   

3. Welke kosten hebben vergelijkbare gemeentes gemaakt bij het gasvrij maken van een wijk? 

4. Welke kosten heeft een gemiddelde inwoner van de gemeente Achtkarspelen bij het gasvrij 

maken van hun eigen woning?  

5. Welke alternatieve warmte- en/of energiebronnen kan een inwoner van Achtkarspelen 

aanwenden indien gebruik van gas niet meer mogelijk is?  

6. ‘De beoogde capaciteitsinvulling vindt alleen plaats als er vanuit het Rijk voldoende middelen 

beschikbaar komen voor de uitvoering van de Transitievisie Warmte.’1 Wanneer het Rijk niet 

voldoende middelen beschikbaar stelt voor de Transitievisie Warmte, mag de raad er dan 

vanuit gaan dat het college de raad hier tijdig over informeert?  

7. ‘De beoogde capaciteitsinvulling vindt alleen plaats als er vanuit het Rijk voldoende middelen 

beschikbaar komen voor de uitvoering van de Transitievisie Warmte.’2 Wanneer het Rijk niet 

voldoende middelen beschikbaar stelt voor de Transitievisie Warmte, mag de raad er dan 

vanuit gaan dat het college de mogelijkheid tot het aanwenden van gas als warmtebron 

behouden blijft? 

 

Reaksje kolleezje 

1. De raad heeft op 18 februari 2021 de Transitievisie Warmte en de Duurzaamheidsagenda  

vastgesteld. Daarin is vastgelegd dat Achtkarspelen vanaf 2050 aardgasvrij zou moeten zijn.    

Achtkarspelen committeert zich daarmee aan de landelijke doelstelling om in 2050 geen 

aardgas meer te gebruiken voor de gebouwde omgeving. 

 

2. Ja. In de Transitievisie Warmte is aangegeven dat de warmtetransitie een complex proces is  

  dat vraagt om een programmatische aanpak. In de visie staat daarom een tijdspad hoe we als  

 
1 Kadernota 2023-2026, gemeente Achtkarspelen. Blz. 10 
2 Kadernota 2023-2026, gemeente Achtkarspelen. Blz. 10 
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 gemeente samen met alle betrokkenen onze warmtevraag op een aardgasvrije en duurzame  

 manier willen gaan invullen.  

 

 De warmtevisie richt zich eerst op de dorpen en gebieden die op het eerste gezicht relatief  

 ‘makkelijk’ kunnen worden voorzien van een alternatieve bron. Wie in dit gebied woont, hoeft  

 niet morgen al van het gas af, maar zal ten minste acht jaar voor de voorziene einddatum  

 worden geïnformeerd.  

 In Achtkarspelen gaat het om: 

 > Harkema 

   > de zuidelijke buurten van Buitenpost (all-electric) 

   > het centrum van Surhuisterveen (kleinschalig warmtenet)  

 

3. Dat is moeilijk te zeggen. De kosten van het aardgasvrij maken van een woning hangt van  

    veel factoren af, zoals het bouwjaar en de mate van isolatie. Zoals u wellicht weet doet Garyp     

    (gemeente Tytsjerksteradiel) mee aan de Proeftuin Aardgasvrije Wijken (PAW). In die     

    proeftuin wordt veel ervaring opgedaan met het aardgasvrij maken van woningen. Daarbij  

    blijkt in de praktijk dat het aardgasvrij maken van oude, slecht geïsoleerde woningen al snel  

    € 50.000 en meer kost. Voor woningen met een energielabel A t/m C is ca. € 20.000 nodig (na  

    aftrek van de landelijke ISDE-subsidie).   

 

4. Op basis van de ervaringcijfers gaan wij ervan uit dat de gemiddelde kosten voor het  

    aardgasvrij maken van een woning in Achtkarspelen vergelijkbaar zullen zijn met de  

    gemiddelde kosten in Garyp. Wij hebben geen reden om aan te nemen dat dit meer of minder  

    zou zijn.    

  

5. Naast ‘all electric’ oplossingen gevoed door zon- en windenergie kan, afhankelijk van de  

    locatie, worden gedacht aan warmtenetten, hernieuwbaar gas, aquathermie, geothermie en  

    bio-massa. 

 

6. Ja. Uw raad wordt hier in principe jaarlijks al over geïnformeerd via de Meicirculaire en de  

    Kadernota. Vooralsnog worden nog geen structurele middelen beschikbaar gesteld door het  

    Rijk. Wij vinden het dan ook niet verantwoord om (dure) projectleiders aan te trekken die nu  

    met de programmatische aanpak aan de slag kunnen gaan. De relatief beperkte incidentele  

    middelen die wij nu voor de transitie beschikbaar hebben, besteden wij liever aan  

    isolatieprogramma’s en het daadwerkelijk ondersteunen van onze inwoners. Zolang er niet  

    voldoende (structurele) middelen beschikbaar komen, zullen wij dan ook niet met de  

    programmatische aanpak aan de slag gaan.     

 

    Bij de eerstvolgende herziening van de Transitievisie Warmte, die is voorzien in 2026, komen  

    we terug op de programmatische aanpak en selectie van de wijken. 

   

7. Nee. Wij volgen het Rijksbeleid en zijn, los van een eventuele versnelling, niet bevoegd  

    daarvan af te wijken.   

 

 

Het college van burgemeester en wethouders van Achtkarspelen, 

 

secretaris, 

 

dhr. mr. M.P. de Jong 

 

burgemeester, 

 

dhr. mr. O.F. Brouwer 

 


